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 Vážení spoluobčané 
a čtenáři Semčického zpravodaje,

v tomto čísle zpravodaje v usnesení z 16. dubna 2012 
se jednou větou dozvíte, že byla schválena Smlouva 
o organizaci a výkonu veřejné služby. Co to však vlast-
ně znamená? Co si za tím máte představit?

Výkon veřejné služby (VVS) je určen osobám dlou-
hodobě vedeným v evidenci uchazečů o zaměstnání 
nebo osobám v hmotné nouzi a rozumí se jím různé čin-
nosti, které pomáhají obci. V Semčicích jde nyní zejmé-
na o ruční udržování čistoty obce: zametání chodníků 
a veřejných prostranství spolu s čištěním komunikací 
od plevele, úklid rozházených odpadků a úklid dětského 
hřiště. Další činností je zlepšování životního prostředí 
– péče o květinovou výzdobu u pomníku a u hřbitova. 
Smlouvu o organizaci a VVS jsme uzavřeli s Úřadem 
práce ČR, který má tuto agendu v kompetenci, kon-

kretizovali s ním naše požadavky na pracovní pozi-
ce a rozplánovali je v čase. Úřad práce vybral vhodné 
vykonavatele VS, sepsal s nimi smlouvy o VVS, zajistil 
jim zdravotní prohlídky a vystavil plány VVS, ve kte-
rých se potvrzuje docházka. V elektronickém formuláři 
obecní úřad provádí pravidelné hodnocení pracovníků 
VS. Dále se smlouvou obec zavázala poskytnout pra-
covníkům odpovídající ochranné a pracovní pomůcky. 
Za výkon veřejné služby nenáleží žádná odměna.

Účelem tohoto stručného popisu VVS není samo-
zřejmě obsáhnout celou jeho problematiku a činnosti, 
které je možné v jeho rámci vykonávat, ale přiblížit 
vám, co se pod tímto pojmem skrývá.

Hezké léto vám všem, milí spoluobčané.

 Dana Grebeňová

USNESENÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE SEMČICE

ze dne 16. dubna 2012

Č. j. 
50/2012

Zastupitelstvo obce Semčice

I. Bere na vědomí
1. Důvodové zprávy:

a)  k přidělení dotace ze Středočeského Fondu 
rozvoje obcí a měst na projekt Přístavba 
hasičské zbrojnice,

b)  ke Smlouvě o organizaci a výkonu veřejné 
služby,

c)  k rozpočtovému opatření č. 1/2012,
d)  k zápisům v Kronice obce za rok 2010 a 2011,
e)  k doručeným návrhům.

2.  Informaci o neschválení dotace ze Středočeského 
Fondu životního prostředí a zemědělství na 
Vodovod Semčice IV. etapa – střed obce.

3.  Informaci o volbách do školské rady.

4.  Informaci o zpracování energetického auditu 
základní školy a mateřské školy.

5.  Návrh fi rmy ELVO na výměnu stávajících světel 
veřejného osvětlení za LED žárovky.

II. Schvaluje
1.  Program zasedání zastupitelstva obce s rozšířením 

programu o bod pod č. 4: Rozpočtové opatření 
č. 1/2012.

2.  Ověřovatele zápisu Ing. Františka Šturmu 
a p. Romana Moce.

3.  Navrhovatele usnesení Ing. Jiřího Čejku a pí Janu 
Dlouhou.

4.  Přijetí dotace ze Středočeského Fondu rozvoje obcí 
a měst na projekt Přístavba hasičské zbrojnice.

5.  Smlouvu o organizaci a výkonu veřejné služby.
6.  Rozpočtové opatření č. 1/2012.
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Zvýšení rozpočtových příjmů:

Paragraf Položka UZ Text Kč

1334 Odvody za odnětí půdy ze zem. půd. fondu 448,00

1341 Poplatek ze psů 300,00

Příjmy dorozpočtovat:

Paragraf Položka UZ Text Kč

3612 3112 Příjmy z prodeje nemovitostí (byt) 470 000,00

Celkem 470 748,00

Zvýšení rozpočtových výdajů:

Paragraf Položka UZ Text Kč

3612 5154 Elektrická energie – bytové hospodářství 9 750,00

Výdaje dorozpočtovat:

Paragraf Položka UZ Text Kč

3599 5137 DHDM – zdravotní středisko (osvětlení) 4 326,00

3613 6121 Dům služeb – topný systém 270 379,00

3632 5137 DHDM – kolumbárium 18 000,00

6171 5172 Programové vybavení – místní správa 7 822,00

Celkem 310 277,00

Paragraf Položka UZ Text Kč

8115 Zvýšení zůstatku na BÚ 160 471,00

7.  Zápisy v Kronice obce za rok 2010 a 2011.
8.  Návrh na zvýšení úplaty na provoz MŠ o 200 Kč 

od 3. 9. 2012.

V Semčicích dne 17. 4. 2012

Zapsala: Dana Grebeňová

USNESENÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE SEMČICE

ze dne 23. května 2012

Č. j. 
68/2012

Zastupitelstvo obce Semčice

I. Bere na vědomí
1. Důvodové zprávy:

a)  ke Zprávě o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce Semčice za rok 2011,

b)  k Závěrečnému účtu za rok 2011,
c)  k obecně závazné vyhlášce č. 2/2012,
d)  ke Smlouvě o poskytnutí účelové dotace ze 

SFROM 2012,
e)  k udělení plné moci členovi zastupitelstva 

k účasti na valné hromadě akciové 
společnosti Vodovody a kanalizace Mladá 
Boleslav,

f)  k doručeným žádostem.
2.  Informaci ke zhotoviteli díla „Přístavba hasičské 

zbrojnice Semčice“.
3.  Informace k roční kontrole dětského hřiště 

u hřbitova a herních prvků u cesty k Holi.
4.  Upozornění na stav způsobený dopravou 

u č. p. 70.

II. Schvaluje
1.  Program zasedání zastupitelstva obce. 
2.  Ověřovatele zápisu Ing. Františka Šturmu a pí 

Danu Grebeňovou.
3.  Navrhovatele usnesení Ing. Jiřího Čejku a pí Janu 

Dlouhou.
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4.  Závěrečný účet za rok 2011, který byl 
projednán spolu se Zprávou o výsledku 
přezkoumání hospodaření obce Semčice za 
rok 2011, a to s výhradami, a přijímá nápravná 
opatření.

5.  Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2012, kterou se 
mění obecně závazná vyhláška č. 1/2012 o sta-
novení systému shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů a nakládání se stavebním odpadem na 
území obce Semčice.

6.  Uzavřít Smlouvu o poskytnutí účelové dotace 
z rozpočtu Středočeského kraje ze Středočeského 
Fondu rozvoje obcí a měst 2012.

7.  Člena zastupitelstva, Danu Grebeňovou, k účasti 
na valné hromadě akciové společnosti Vodovody 
a kanalizace Mladá Boleslav.

8.  Neposkytnout fi nanční půjčku k žádosti 
č. j. 11-53-2012. 

9.  Nezřizovat společný školský obvod s obcí 
Ctiměřice.

10.  Finanční příspěvek SDH Semčice ve výši 5 000 Kč 
na činnost dětí a mládeže.

11.  Finanční příspěvek TJ Sokol Semčice ve výši 
5 000 Kč na činnost dětí a mládeže.

12.  Výměnu 3 ks lavic ve sportovním areálu.

III. Ukládá
Starostce Daně Grebeňové:
1.  Uzavřít Smlouvu o poskytnutí účelové dotace ze 

SFROM 2012.
2.  Zúčastnit se valné hromady akciové společnosti 

Vodovody a kanalizace Mladá Boleslav, konané 
dne 31. 5. 2012.

3.  Zahájit jednání k řešení stavu dopravy u č. p. 70.

V Semčicích dne 24. 5. 2012
Zapsala: Dana Grebeňová

ZE STARÝCH SEMČIC

(Z místních kronik vybrala J. Čvančarová)

Na podzim roku 1929 byly opět volby, a to do 
obou komor Národního shromáždění. V Semčicích 
dali voliči nejvíc hlasů straně sociálně demokratické 
a strana republikánská byla na místě druhém, oproti 
volbám před rokem (okresní a zemské), kde byli 
republikáni první a sociální demokraté druzí.

7. dubna 1930 časně ráno byli občané Semčic 
vyrušeni požárním poplachem. Kolem páté hodiny 
ranní vypukl z neznámých příčin oheň v kolně 
hostince u Novotných (Misíkovi). Vyhořela obytná 
i hostinská místnost i s přilehlým sálem. Jen začazené 
zbytky zdí zůstaly trčet. Během dvou měsíců však 
vystavěli novou výstavnou budovu restaurační, ale 
bez sálu. O pouti 6. července už se čepovalo v novém 
lokále.

V květnu 1930 bylo sčítáním zjištěno, že je 
v Semčicích 22 živností: cihelna Josefa Šturmy č. p. 79, 
kovářství a podkovářství Štěpána Sládka č. p. 25., 
dvě truhlářství – Slívovo č. p. 96 a Vítkovo č. p. 108, 
kolářství Václava Dusila č. p. 46, dvě řeznictví – Fr. 
Jonáše č. p. 5 a Jana Volka č. p. 4, šití dámského šatstva 
Marie Rohanové č. p. 29, správkárna a výroba obuvi 
Josefa Hlaváčka č. p. 42, natěračství a lakýrnictví 
Josefa Tomana č. p. 93, letování a drátování plechového 
zboží provozované pochůzkou po domech Štěpána 
Cvrčka č. p. 109, dva obchody všelikým zbožím – Jar. 
Mojžíše č. p. 41 a konzumního družstva č. p. 65, 
obchod pivem a limonádou u Jonášů a prodej tabáku 
u Mojžíšů, dva hostince – u Volků (během roku Josef 
Svárovský) a Novotných č. p. 24, doprava nákladů 
automobilem Jaroslava Vyšohlída č. p. 48, povoznictví 
(doprava mléka do rolnické mlékárny v Čejetičkách) 
Václava Horáčka č. p. 76, holičství a kadeřnictví 

Karla Heřmanského č. p. 41 a mandlovna Petra Moce 
č. p. 25.

Většina obyvatel se živila zemědělstvím, hospo-
dářství nad 30 ha bylo jedno – velkostatek, větších do 
30 ha bylo 6. Obyvatel bylo celkem 549, domů 112, 
z toho dva neobydlené.

9. června 1931 přijely do Semčic dva veliké vyhlíd-
kové autobusy Čedoku a dvě auta s 35 účastníky mezi-
národního zemědělského kongresu, který se konal při 
příležitosti hospodářské výstavy v Praze. Tato část 
účastníků kongresu konala zájezd do význačných 
míst severovýchodních Čech a přijela též do Semčic 
prohlédnout si semenářskou stanici.

Až do jara 1931 klikatil se po návsi podivně 
potok tekoucí od Hole, který proti pomníku padlým 
spojoval se s potokem přitékajícím od Ctiměřic. 
Odtud společně tekly oba dále podle dvora ke Slivce. 
Už dávno uvažovalo se v obecním zastupitelstvu 
o regulaci tohoto potoka, který při větších lijavcích 
způsoboval vždy pravou povodeň a svým korytem 
rozrytým všelijak nijak ke vzhledu obce nepřispíval. 
Roku 1931 obec tento plán v příhodné době nastalé 
nezaměstnanosti skutečně provedla. Od domku 
obecní váhy před hostincem č. p. 24 až k obecnímu 
domku č. p. 21 položeny do prohloubeného koryta 
široké cementové roury a přikryty navezenou hlínou. 
Urovnané koryto vyzděno štukovým kamenem 
a brůdek mezi dvorem u č. p. 16 rovněž rozšířen 
a vyzděn. Potok ctiměřský od zahrady pana Šturmy 
též vyzděn a zaveden do potoka od Hole nyní až 
u obecního chudobince č. p. 21. Práce trvaly od jara až 
do podzimu a vyžádaly si nákladu přes 150 tisíc Kč.

 Pokračování příště

SEMČICE MEZI DVĚMA VÁLKAMI – VII. ČÁST
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1951  Postavena tulipánovna ve stanici
1953  Založení JZD (konec 1960 – přechod do 

VŠÚŘ)
1954  Zbořena pastouška, postavena hasičská 

zbrojnice
1955–56  Přistaveno severní křídlo hlavní budovy 

semenárny se sálem (VŠÚŘ)
1958  Zřízeno zdravotní středisko z „Tymichovy“ 

vily
1959  Volejbalové hřiště v bývalé cihelně
1960  Postavena autobusová čekárna u Misíků
1960  Postaven bytový dům 136-137
1961  Rozsáhlá přístavba školy
1961  Zřízena pošta
1961  Zlikvidování koní v Semčicích (koňské 

potahy nahrazeny traktory (VŠÚŘ)
1973  Postaveno koupaliště
1973  Postaveno 5 rodinných domků typu Okal 

(VŠÚŘ)

1974  Postavena samoobsluha
1974   Postavena autobusová čekárna 

u zdravotního střediska
1975  Sloučení obcí Semčice, Pěčice, Ctiměřice
1977  Přívalové deště, povodeň (10. – 11. 8.)
1977   Propadla se střecha kostnice
1980  Postavena nová mateřská škola
1983  Vybudováno ve škole ústřední topení 

s napojením na kotelnu VŠÚŘ
1987–88  Rekonstrukce budovy č. p. 41 

na dům služeb
1988  Zbořena hájovna na Holi
1989  Oprava kostela a žlábků
1990  Výměna oken ve škole
1990  Zbořena Krejčíkova chalupa č. p. 18
1990  Defi nitivní znovu usazení a odhalení 

plakety TGM na pomníku padlých

 Pokračování příště.

ZAJÍMAVÁ DATA NAŠÍ OBCE OD ROKU 1949 DO ROKU 1990

Z NAŠEHO KRAJE

Po obou stranách Staroměstského náměstí byla 
klenutá podloubí s krámy a krámečky uvnitř i zevně 
často velmi primitivně postavenými s „kotci“ pekař-
skými i jiných živností. Obývací místnosti byly naho-
ře, v přízemí byly místnosti k provozování řemesla 
nebo obchodu. Tyto přístavky znešvařovaly vzhled 
města a konšelé zakazovali stavěti „vejpustkův“ přes 
zeď ani kůlny na rynku k chování vozů „poněvadž by 
to bylo na ohyzdu města i rynku a Boleslav město jest 
a ne ves“.

Podloubí byla většinou zastavěna a živnostenské 
provozovny i obytné místnosti měly již ploché stropy, 
kdežto staré zadní části domů měly stropy klenuté. 
V nejstarších částech města měly domy sklepy, jež 
byly samy o sobě pamětihodností. Sklepy ve staré 
radnici byly dva sáhy hluboké a sestupovalo se do 
nich po 21 stupních. Některý sklep se táhl daleko pod 
město. Vrchnímu sklepu říkali pivnice a ukládalo 
se tam pivo, spodní sklep se jmenoval loch. Byly 
tesány do skály a mnohde měly vchod přímo z ulice. 
Tam byly provozovny řemesel, jež příliš hřmotily, 
například cvočkařů. Prostorné ty sklepní místnosti 
byly i útulkem obyvatelstvu za četných požárů 
a nebezpečí. Ve skále vytesané sklepy pod hradebními 
valy byly majetkem města, od něhož je v Mladé 

Boleslavi skupovali hlavně usedlí židé.

Čistota města
Čištění ulic, za nocí neosvětlených, bylo považo-

váno za práci nedůstojnou měšťanstva. Velké čištění, 
hlavně náměstí, obstarával několikrát do roka kat. Ješ-
tě v roce 1619 čteme v registrech důchodních „Mistru 
popravčímu Šimonu Hradeckému z Taucu (Domažli-
ce) za 13 měsíců po 1 kopě od metení rynku a vypra-
vování stoku 2 kopy, od metení dvou jarmarků 2 kopy, 
od vyčišťování z města psů a tist 2 kopy“.

Odpadky z domů byly prostě vyhazovány na 
ulici a tam se hromadily. Dláždění znali boleslavští, 
jako většina českých měst, teprve až ve století 
XVI. Kanalizační a vodovodní zařízení existovalo 
jen povrchové a lze si při nedostatku tehdejších 
hygienických opatření domysliti důsledky. Roku 1615 
byl vychválen při prodeji domu trativod aneb „hejcuk“ 
jako „obzvláštní klenot“ domu. Boleslavští měli svůj 
vodovod již v XV. století, získali jej vrchnostenským 
obdarováním. Roku 1510 se mluví o kole, kterým 
se žene voda do města. Je také známo, že měšťané 
zaváděli vodu do svých domů. Domovních vodovodů 
bylo koncem XVI. století už na 200.

 (E. Svárovský: Ml. Boleslav)

BOLESLAVSKÉ STARÉ MĚSTO

ZPRÁVY Z MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
A MATEŘSKÉ ŠKOLY SEMČICE

ZÁPIS DO MŠ SEMČICE PRO ŠKOLNÍ ROK 2012/13

Letos se zápis konal 20. března – přišlo k němu 
30 dětí.

Podle vyvěšených kritérií, se kterými se zákonní 
zástupci mohli seznámit na nástěnce v mateřské škole, 
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na webových stránkách školy i na přihlášce dítěte 
k docházce do MŠ, bylo přijato 19 dětí.

11 z nich bylo místních, tedy trvale hlášených 
v obci Semčice, dalších 8 z okolních obcí podle věku.

Nebyly přijaty děti, kterým k 1. 9. 2012 nebudou 

tři roky a děti tříleté, s kterými je zákonný zástupce 
na rodičovské dovolené do věku 4 let a které byly 
přihlášeny na 4 hodiny denně.

 Mgr. Jana Kočová, ředitelka školy

AHOJ ŠKOLKO, AHOJ PRÁZDNINY!

Čas je neúprosný, chvátá mílovými kroky. Nedávno 
přišly mnohé děti poprvé do školky, nechtěly se pustit 
máminy ruky, a těch slziček co ukáplo. Přešly Vánoce, 
zápis do 1. třídy, jaro předává vládu létu a školka je 
plná veselých a šikovných dětí, které to už dávno 
bez mamky zvládají a vydrží. Vždyť ve školce se 
stále něco děje a na žádné stýskání není čas. Kromě 
např. malování, modelování, vystřihování, cvičení, 
zpívání, tancování k nám jezdí různá divadélka se 
svými pohádkami a hudebními pořady. Také rádi 
jezdíme do KS Svět v Mladé Boleslavi na různá 
představení.

Na zahradě se konal velký čarodějnický rej 
a dokonce nás navštívila sama čarodějnice Bludimíra. 
Plnily jsme různé čarodějnické úkoly, např. prolézání 
pavučinou, míchání a přenášení čarodějných lektvarů 
apod. a byli jsme odměněni.

V květnu jsme byli na výletě za pohádkovými 
bytostmi na Starých Hradech u Libáně. Sám nejvyšší 
pohádkový čaroděj Archibald nás zasvětil do 
čarodějnického létání na koštěti na hradním nádvoří 
a provedl nás pohádkovou hradní půdou. Jeho 
kolegyně čarodějnice Fridolína zase pohádkovým 
sklepením, kde jsme potkali různé kouzlobabky, 
strašidýlka, skřítky, vodníky a vodnice, čerty a čertice, 

rodinu obrů, ba i draka Tříhlaváka a jeho malé dráčky. 
Ještě jsme navštívili Čarodějnou Bestyjolu, kde bydlí 
živá zvířátka a také všelijaká čarodějná havěť. I když 
v nás chvilkami byla malá dušička a trošku jsme se 
báli, což k pohádkám tak trochu patří, výlet se vydařil 
a moc se nám líbil.

Mezinárodní den dětí jsme oslavili na naší zahradě. 
Vyzkoušeli jsme si různé dovednosti, jako je slalom 
na koloběžce, nošení míčku na lžíci, házení míčků 
šaškovi do pusy, házení kroužků na cíl a shazování 
plechovek. Byli jsme odměněni nanuky, sladkostmi 
a drobnými dárky od našich štědrých sponzorů. 

Na rozloučenou se školním rokem nesmí chybět 
besídka pro naše blízké. Snad se naše výkony všem 
líbily, opravdu jsme se snažili. Protože 18 našich 
kamarádů čeká již brzy vstup do 1. třídy, dostali na 
památku knížku a pamětní list. Ještě je čeká posezení 
u táboráku a následná společná noc ve školce bez 
maminek a taťků. Snad to ti naši malí hrdinové 
zvládnou. Držme jim palce.

Po část prázdnin školka ztichne a osiří a bude 
trpělivě čekat, až zase ožije dětskými krůčky, smíchem 
a skotačením.

Tak tedy: „Ahoj školko, ahoj prázdniny!“
 Hana Dufk ová, vedoucí učitelka MŠ

EUROREBUS

Ve středu 11. dubna se žáci zúčastnili v Praze 
krajského kola soutěže Eurorebus a Eurorebus Junior, 
kde reprezentovali naši školu v této vědomostní 
soutěži, s kterou jsem vás seznamovala v minulém 
zpravodaji. Do krajského kola se probojovala již už 
zmiňovaná trojice z 8. a 9. třídy. Žáci 8. třídy skončili 
na 21. místě a v té samé kategorii účastníci 9. třídy se 
umístili na krásném 7. místě, bohužel do celostátního 
kola postupuje pouze prvních 5 umístěných. A tak se 
letos sice do celostátního kola nedostali žáci kategorie 
ZŠ 02, ale probojovala se trojice žáků z prvního stupně, 
kteří školu reprezentují v 1. ročníku Eurorebus Junior. 
Barbora Krejcarová (2. třída), Vojtěch Herrmann 
(3. třída) a Adéla Kubínová (5. třída) jsou zástupci, 
kteří pojedou v pátek 8. června na celostátní kolo 
Eurorebusu Junior.

V Praze jsme se po soutěži zašli podívat na projekt 
Království železnic, kde si děti zasoutěžily vyplněním 
pracovních listů, ve kterých měli různé otázky 
k tomuto projektu. Po soutěžení nám také průvodce 
ukázal velký interaktivní model Prahy, který je 
krásně a poučně vypracován (například si můžete 
zvolit tlačítko mosty a ukážou se vám na modelu 

všechny pražské mosty). Po těchto dvou prohlídkách 
následovala zasloužená návštěva rychlého občerstvení 
a cesta domů spojem Praha–Semčice.

Držte palce našim juniorům v celostátním kole 
této soutěže.

 Tereza Šturmová, učitelka zeměpisu
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Jakožto sportovně založená třída jsme se zeptali 
paní učitelky Šturmové, zdali by byla možnost jet 
na nějaký sportovní turnaj. Tentokrát se naskytla 
příležitost vyrazit na turnaj v malé kopané. Vyrazili 
jsme tedy autobusovým spojem do Mladé Boleslavi na 
7. základní školu.

Soutěže se zúčastnili jak žáci z 9., tak z 8. třídy. Ač 
jsme se snažili sebevíc a dali do výkonu vše, co bylo 
v našich silách, většinu utkání jsme smolně prohráli 
o jednu branku, ale přeci jen se nám povedl uhrát 
alespoň jeden vítězný zápas, ze kterého jsme měli 
velkou radost.

Doufám, že i příště se budou chtít žáci turnaje 
zúčastnit a pokusí se o lepší výsledek.

 Adam Kubín 9. třída

TURNAJ V MALÉ KOPANÉ V MLADÉ BOLESLAVI – ČTVRTEK 3. 5. 2012

HLÍDKY MLADÝCH ZDRAVOTNÍKŮ 2012

Dne 4. 5. 2012 se žáci 8. a 9. třídy zúčastnili oblast-
ního kola soutěže „Hlídky mladých zdravotníků“ 
v lesoparku Štěpánka v Mladé Boleslavi. V této sou-
těži, kterou pro zdravotní hlídky připravuje ČČK, 
jsme ošetřovali různá zranění, např. masivní krváce-
ní, bezvědomí po pádu z kola nebo zlomeninu ruky. 
Vyzkoušeli jsme si také obvazovou techniku a přenos 
raněného. Soutěžili jsme také ve volných disciplí-
nách, např. doplnění významu odborných pojmů ze 
zdravotnictví.

Hlídka ve složení Kristýna Kolšovská, Jakub Sed-
láček, Veronika Suchá, Josef Král a Vendula Košťá-
ková se umístila na krásném 3. místě a ve volných 
disciplínách dokonce na 1. místě. I ostatní dvě hlíd-
ky z naší školy si vedly dobře a obsadily 4. a 5. místo. 
Díky tomuto velkému úspěchu nás pořadatelé pozva-

li na krajské kolo, kde si vyzkoušíme roli fi gurantů. 
Už se moc těšíme!

 Veronika Suchá, žákyně 8. třídy

Když letos Florbalová akademie Mladá Boleslav 
vyhlásila 1. ročník turnaje ve fl orbalu v kategorii 
I. stupně ZŠ, splnil se sen především chlapcům ze 
4. třídy semčické školy. Již dlouho záviděli starším 
kamarádům jejich sportovní zážitky z různých sou-
těží a nyní měli možnost předvést svoje umění.

Turnaj proběhl v pondělí 21. 5. 2012 v městské 
sportovní hale a zúčastnilo se ho osm družstev ze šesti 
škol: 4. ZŠ MB, 5. ZŠ MB, 6. ZŠ MB, ZŠ Dolní Bousov, 
ZŠ Dalovice (2 družstva) a ZŠ Semčice (2 družstva).

Za semčickou školu bojovali chlapci i dívky ze 
4. třídy a jejich řady posílili dva chlapci ze 3. třídy.

Družstvo A:
Filip Chládek, Matěj Kaska, Pavel Nosek, Ondřej 

Sedláček, Patrik Zítka, Matěj Vebr.
Družstvo B:
Dominik Dědina, Lukáš Černý, Lucie Košťáková, 

Jan Pechač, Tereza Petrová, Eliška Špičková.
V obou družstvech střídal náhradník Jakub 

Němec.
Děti ze 3. a 4. třídy, které nesoutěžily, jely jako 

podpora týmů a neúnavně fandily po všechny zápa-
sy našich družstev. Přestože jsou boleslavská družstva 

FLORBALOVÝ TURNAJ PŘÍPRAVEK
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Dne 24. 5. 2012 se v Dobrovici na novém spor-
tovním hřišti konal SPORTOVNÍ DEN. Na hřiště se 
dostavili zástupci ze tří škol, a to z Dobrovice, Luštěnic 
a Semčic. Další pozvaní – žáci ze ZŠ Brodce – bohužel 
nepřijeli, a tak přišli o soutěžení, radost z pohybu 
a sportovní atmosféru. Z každé školy přijeli nejen 
soutěžící, ale i fanoušci, kteří svou školu celou dobu 
hlasitě povzbuzovali. Hlavní soutěže byly basketbal 
a atletika. Basketbal hrála 2 smíšená družstva z každé 
školy – starší žáci a žákyně (8., a 9. třída) a mladší žáci 
a žákyně – 6. a 7. třída.

Družstvo starších žáků získalo krásné a hlavně 
zasloužené 1. místo. Mladší bylo třetí.

Atletika byla zastoupena těmito disciplínami: běh 
60 m, běh 800 m – mladší žáci, běh 1000 m – starší 
žáci, skok do výšky, skok do dálky, vrh koulí a štafeta 
družstev. Žáci a žákyně opět soutěžili vždy ve dvou 

kategoriích – mladší a starší. Starší dívky skončily na 
druhém místě, ostatní družstva na třetích.

Všem se sportovní den líbil a těšíme se na další, 
druhý ročník této soutěže mezi školami.

 Vladimír Hybler, 8. třída

SPORTOVNÍ DEN V DOBROVICI

zkušenější a trénují třikrát týdně, naše „áčko“ se pro-
bojovalo na krásné 2. místo a „béčko“ skončilo na šes-
tém místě. 

Góly dávali: Chládek (6), Sedláček (6), Němec (3), 
Nosek (2), Černý (2) a Košťáková (1).

O některé chlapce a o jednu dívku projevila zájem 
dokonce i Florbalová akademie a chce je přizvat do 
řad svých členů.

Je to velký úspěch, ze kterého mají děti nejen 
radost, ale i spoustu zážitků a nových zkušeností a již 
teď se těší na další sportovní klání.

  Mgr. Marie Helichová, 
třídní učitelka 4. třídy

FIGURANTI NA HLÍDKÁCH MLADÝCH ZDRAVOTNÍKŮ

Dne 25. 5. 2012 jsme se zúčastnili krajského kola 
soutěže „Hlídky mladých zdravotníků“. Nebyli jsme 
však soutěžící, ale fi guranti!

Po příjezdu na Štěpánku nás nalíčili a mohli jsme 
se vydat na svá stanoviště. Maskéři odvedli opravdu 
výbornou práci, protože naše zranění vypadala jako 
skutečná. Mezi ty nejzajímavější patřila zranění, jako 
jsou masivní krvácení z lýtka, poranění krční páteře, 

ale i lehké zranění jako je odřené koleno.
Po příchodu na stanoviště jsme si připravili scénu 

a zavolali nám první tým. Počínali si skvěle. I ostatní 
týmy si vedly dobře. Po poslední hlídce jsme stanoviště 
uklidili a vydali se k hlavní budově. Tam jsme se 
odlíčili a plni zážitků zamířili k domovu. Tento den 
byl skvělý.

 Petr Zítka, žák 9. třídy

ROZLOUČENÍ 9. TŘÍDY SE ZÁKLADNÍ ŠKOLOU

Tento rok končíme 9. třídu a budeme se loučit 
se Základní školou v Semčicích. Do 1. třídy jsme 
nastoupili v roce 2003. Naší třídní učitelkou byla 
Mgr. Miroslava Fuksová. Od 2. do 4. třídy jsme chodili 
do budovy mateřské školy. Od 5. třídy až do teď jsme 
opět v budově základní školy.

V 6. třídě jsme začali 2. stupeň s naší novou třídní 
učitelkou Mgr. Jiřinou Rakušanovou. Měli jsme svou 
vlastní třídu, učebnu dějepisu a zeměpisu. Bylo pro 
nás ze začátku obtížné si zvyknout na velké množství 

předmětů, na nové učitele a přecházení do různých 
tříd. V 8. třídě jsme si mohli vybrat z volitelných 
předmětů. Také se otevřely nové kroužky pro zájemce, 
kteří si chtěli své vědomosti nejen vypilovat, ale také 
se naučit i něco nového. 9 let je skoro za námi a my už 
nyní víme, na kterých školách budeme pokračovat ve 
vzdělání, které si každý vybral. Věříme, že si všichni 
zvolili správně podle svých možností a schopností.

Rádi budeme vzpomínat na náš perfektní kolektiv, 
který na 1. stupni sjednotila paní učitelka Fuksová a na 
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LOUČENÍ A VZPOMÍNÁNÍ

Před 4 roky jsem se stala třídní učitelkou 6. třídy. 
Abychom se lépe poznali, jeli jsme společně v září na 
výlet do Lúčan nad Nisou. Zjistila jsem, že děti jsou 
milé, společenské, vstřícné, zvídavé, poslušné a že si 
spolu budeme určitě rozumět.

Nemýlila jsem se. Sice se během let trošku pozměnil 
kolektiv, ale zdravého ducha třídy to nepoznamenalo.

Jaké byly ty 4 roky? Určitě rychle uběhly, vždycky 
nebylo vše ideální a skvělé, objevily se malé i větší 
problémy. Vážila jsem si toho, že si spolu můžeme 
všechno říci na rovinu, vysvětlit, najít řešení, 
poučit se.

Určitě se mi bude stýskat a budu na děti neustále 
myslet. Už si vybraly školu a jsou připraveny na další 
etapu svého života. Vše mají před sebou, měly by 
využít každé nabídnuté šance, nebát se, poprat se, 
neztrácet naději a věřit v sebe.

Přeji všem slunečnou, jasnější a zdravější 
budoucnost, hodně úspěchů a radosti v práci 
i v osobním životě.

  Mgr. Jiřina Rakušanová, 
třídní učitelka 9. třídy

Na začátku školního roku byla družina o kapacitě 
55 dětí ihned naplněna. S ohledem na docházku dětí 
do zájmových kroužků se velmi rychle mění počet 
a složení dětí a musí k tomu být uzpůsoben odpolední 
program.

Školní rok jsme rozdělili do měsíčních tematických 
okruhů a v nich plnili stanovené cíle. Na září jsme 
zvolili téma „Máme nové kamarády“, kde většina 
činností směřovala k seznámení se s novými spolužáky, 
se školou a jejím okolím a režimem ve škole. Na závěr 
měsíce byla vyhodnocena výtvarná soutěž „Ahoj, 
prázdniny“. Říjen dostal název „Barvy podzimu“ 
a zaměřili jsme se na hledání znaků podzimu, sběru 
přírodnin a využití přírodnin v pracovních a ve 
výtvarných činnostech. Byla vyhlášena celoroční 
soutěž ve sběru papíru. Opakovali jsme si pravidla 
silničního provozu, zejména pak jak správně 
přecházet silnici. Listopadové téma znělo „Svět kolem 
mě“, hlavním cílem byly mezilidské vztahy. Povídali 
jsme si o domovu a rodině, o kamarádech, učitelích. 
Osvojovali jsme si zásady správného chování. Začali 
jsme se připravovat na vánoční besídku. Vánoční zvyky 

a obyčeje jsme si přibližovali v prosincovém tématu 
„Těšíme se na Vánoce“. Vyráběli jsme přáníčka pro 
rodiče a kamarády, krásně jsme si vyzdobili prostory 
družiny a na vánoční besídce jsme si rozdali dárečky 
a ochutnali maminčino cukroví. S tématem „Zima 
je tu“ nastal čas, abychom začali myslet na zvířátka. 
Při vycházkách do přírody jsme se seznamovali s tím, 

druhém stupni v její práci pokračovala paní učitelka 
Rakušanová. Oběma za jejich práci a pochopení velmi 
děkujeme. Rádi si také připomeneme legraci a vtipné 
situace v naší třídě, při našich společných výletech, 
exkurzích, soutěžích... Mezi naše nejlepší zážitky patří 
výlety, na kterých jsme se více a více poznávali, ale 
i běžné dny, při kterých učitelé perlili jednu hlášku 
za druhou. Za 9 let se nás škola pokusila připravit 
na budoucí život a nabyla nás různými vědomostmi. 
Doufejme, že odvedla skvělou práci. Život ale z taháku 
nevyčteme, a tak se musíme něco naučit sami. Všichni 
jsme byli skvělá parta a věříme, že se budeme scházet 
vždy v dobré náladě a vzpomeneme si na naše super 
zážitky za školy.

Na závěr bychom chtěli poděkovat Mgr. Rakušanové 
i Mgr. Fuksové za jejich píli a odhodlání. Také 
chceme poděkovat paní ředitelce Mgr. Janě Kočové, 
zástupkyni ředitele Mgr. Věře Forejtové, všem 
učitelům i zaměstnancům školy, kteří se o nás starali 

a zajišťovali nám hladký průběh na základní škole.
Všem upřímně děkujeme!
 žáci 9. třídy

ZPRÁVA O CHODU ŠKOLNÍ DRUŽINY VE ŠKOLNÍM ROCE 2011/12
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jak pomáhat zvířátkům přežít zimu. Povídali jsme si 
o ročních obdobích a jak se v zimě správně oblékat. 
Pro budoucí prvňáčky, kteří přišli k zápisu do školy, 
jsme vyráběli drobné dárky. V únorovém tématu 
„Cesta ke zdraví“ jsme si především osvojovali správné 
hygienické návyky, povídali o otužování a zdravém 
životním stylu a formou soutěže poznávali vitamíny 
a uvědomovali si jejich důležitost a potřebnost 
v pestré stravě. Učili jsme se důležitá telefonní čísla 
a jak předcházet úrazům. Vytvořili jsme drobné 
valentýnky a masky, které jsme pak vyzkoušeli při 
masopustním reji v tělocvičně. Téma na březen bylo 
„Kniha je můj přítel“. Povídali jsme si o nejoblíbenější 
knížce a hrdinovi. Vyrobili jsme si záložku do knihy 
dle vlastní fantazie a začali se připravovat na svátky 
jara. Na velikonoční výstavku jsme zhotovili zápichy 
zajíčků a vajec, krásná velikonoční přání. Duben 
jsme nazvali „Příroda se probouzí“ a sledovali 
jsme počasí, orientovali se v přírodě. Vyhlásili jsme 
soutěž „První pozdravy jara“. Děti malovaly květiny, 
mláďata a přírodu. Osvojili jsme si některé důležité 
dopravní značky a připomněli chování v silničním 
provozu s ohledem na bezpečnost dětí. Co pro mne 
znamená maminka jsme si připomněli v květnovém 

tématu „Moje maminka“. Vyráběli jsme přáníčka 
maminkám k jejich svátku a vyprávěli, čím můžeme 
mamince udělat radost. Červen jsme nazvali „Hurá 
na prázdniny“. Ve druhém červnovém týdnu 
proběhne na školním hřišti dětský den pro družinu 
a na závěr dětského dne si u táboráčku opečeme 
buřta a zazpíváme při kytaře. Na konci června bude 
odměněn vítěz výtvarné soutěže „Těšíme se na 
prázdniny“ a bude také vyhlášena celoroční soutěž 
o nejhezčí stavbu ze stavebnic.

Celý školní rok kromě těchto činností hrajeme 
stolní a didaktické hry, sledujeme pohádky a poučné 
fi lmy, využíváme tělocvičnu a za příznivého počasí 
na školní zahradě a hřišti hrajeme pohybové hry. 
Na konci školního roku budou oceněny děti, které 
přinesly nejvíce papíru do sběru, protože z tohoto 
výtěžku se pořizují hračky a stavebnice do družiny.

Školní rok uběhl jako voda, myslíme si, že byl 
pestrý, a přáním nás všech do nového školního roku 
je, aby se dětem ve družině s kamarády líbilo.

  Renata Kyptová, 
vedoucí vychovatelka ŠD

Končí nám další školní rok, další žáci opouští 
školu a chystají se do života. Letos odchází 
18 deváťáků – 10 z nich bude pokračovat ve studiu na 
středních školách, 8 na odborných učilištích. Všichni 
byli přijati na školy, které si zvolili.

Nezbývá nic jiného než jim popřát, aby se jejich 
volba ukázala tou správnou, aby znalosti a dovednosti 
získané na základní škole zúročili při dalším studiu 
a aby byli v životě úspěšní.

Co se dělo celý školní rok?
•  v projektu ESF Vzdělávání pro konkuren-

ceschopnost jsme získali dotaci na vybave-
ní tříd interaktivními tabulemi – v první fázi 
byly vybaveny tři učebny těmito tabulemi a do 
 dalších učeben byly zakoupeny počítače

•  ze stejných prostředků bylo hrazeno školení 
učitelů pro práci s těmito tabulemi

•  další školení pro učitele – Kurz interaktivity 
v rozsahu 60 hodin – pořádala ZŠ Brodce nad 
Jizerou; nyní již tedy výuce s nejnovějšími 
metodami nic nebrání

•  dalších 6 tříd bylo vybaveno novými výškově 
stavitelnými lavicemi a židličkami, jedna učebna 
i novým nábytkem

•  počítačová učebna z projektu INDOŠ již 
dosloužila (po téměř deseti letech není divu), 
proto byly počítače zlikvidovány a bylo 
zakoupeno místo stávajících sedmi 13 nových 
počítačů, všechny jsou připojeny k internetu

•  protože se počet počítačů tímto rozrostl, 
vznikla potřeba zajistit jejich správu. Proto byla 
podepsána smlouva s externí fi rmou Delta Net 

s. r. o. Mladá Boleslav. Tato fi rma nyní zajišťuje 
správné fungování všech počítačů ve škole 
i školce. Ve spolupráci s ní bylo ve škole zřízeno 
Wi-Fi připojení k internetu

•  další projekt, který byl v letošním školním 
roce uskutečněn, bylo vybudování nových 
skladových prostor místo starých kůlen, které 
svou přítomností již hyzdily školní dvůr. Byla 
proto vybudována plocha a na ní postaveny 
dva plechové sklady, ve kterých bude uloženo 
nářadí pro práci na školním pozemku; likvidace 
starých kůlen proběhne z bezpečnostních 
důvodů v době letních prázdnin, eternitové 
desky ze střechy budou likvidovány fi rmou AVE 
Benátky nad Jizerou

A co naše hlavní činnost – vzdělávání?
Žáci školy byli vzděláváni podle školního 

vzdělávacího programu Číst, učit se, růst… 

Kromě běžné výuky absolvovali vzdělávací 
programy v Muzeu Mladoboleslavska:

•  Z pokladů Inků
•  Historie medicíny
•  Zbraně chladné a plané
•  Perníky z forem

Zhlédli divadelní představení:
•  v Městském divadle v Mladé Boleslavi: Sen noci 

svatojanské, Scapinova šibalství, Generálka jeho 
Veličenstva

•  Agentury Pernštejni „Řím – legionáři, gladiátoři 
a Césarové“ – ve škole

OHLÉDNUTÍ ZA ŠKOLNÍM ROKEM 2011/12
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•  Divadla Bouda – Sluha dvou pánů

Občanské sdružení Slánka uspořádalo pro žáky 
přednášky s besedou na témata:

• Šikana
• Pohlavní nemoci a vztahy
• Parta a nuda
• Vztahy a pornografi e
• Vztahy a chození
• Intimita
• Mediální džungle
• Image a charakter
V rámci zeměpisu byly uspořádány přednášky na 

téma:
• Austrálie
• Kouzlo Jizerských hor

Žáci 1. stupně absolvovali kurz plavání a kurz 
dopravní výchovy na dopravním hřišti

Žáci 1. i 2. stupně se v průběhu školního roku 
zúčastnili mnoha soutěží:

•  Taktik – mezinárodní matematická korespon-
denční soutěž

• Pythagoriáda – okresní kolo
• Matematický klokan
• Biologická olympiáda – okresní kolo
• Dějepisná olympiáda
• Zeměpisná olympiáda – okresní kolo
• Eurorebus – krajské kolo
• Hlídky mladých zdravotníků
• Turnaj škol v malé kopané
• Turnaj škol okresu ve fl orbalu
•  Sportovní klání mezi školami Brodce, Dobrovi-

ce, Luštěnice, Semčice v atletice a basketbalu

Mezi další akce, kterých se žáci zúčastnili, patří:

• návštěva IQ parku Na Karmeli
• přednáška „Láska ano, děti ještě ne…“
• beseda se spisovatelem Zdeňkem Ležákem
• přednáška mykologa
• Jeden svět na školách – fi lm + beseda
• Dětská nota
• keramická dílna
• planetárium Praha
• výstava hraček
• divadlo v MŠ
• exkurze na Úřadu práce MB
• barmanská soutěž

Žáci školy mohli v průběhu školního roku 
navštěvovat zájmové kroužky:

• Keramika
• Zumba
• Korálkování
• Orientální tance
• Angličtina hrou
• Angličtina extra
• Základy práce na PC
• Matematika za školou
• Čeština za školou
• Hlavolámání
• Šikovné ruce
• Němčina

S letošním školním rokem se rozloučíme 
i s vedoucí školní jídelny paní Libuší Záveskou, která 
odchází do důchodu. Děkujeme jí a přejeme dlouhá 
léta na zaslouženém odpočinku.

Děkuji tímto všem za dobře odvedenou práci, všem 
dětem krásné prázdniny, zaměstnancům dovolenou 
plnou odpočinku a pohody.

 Mgr. Jana Kočová, ředitelka školy

Vážení přátelé,
dovolte mi, abych vás seznámil s činností SDH 

Semčice za uplynulé období.
V neděli 13. 5. 2012 jsme pořádali první ročník 

Memoriálu Ing. Petra Vonáška v požárním útoku mlá-
deže. Ten proběhl v areálu místní Mateřské školy. Na 
úvod bych si dovolil pár informací o panu Ing. Petru 
Vonáškovi:

pplk. Ing. Petr Vonášek
 narozen 1962 v Mladé Boleslavi, 
zemřel náhle 2003

Studoval SZTŠ Mladá Boleslav. Poté byl poslucha-
čem Vojenské akademie Brno.

Byl vojákem z povolání. Do roku 1988 byl náčelní-
kem automobilní služby u 103. silničního a stavebního 
praporu. Od roku 1988 byl zástupcem náčelníka štábu 
pro operační a bojovou přípravu Civilní obrany okr. 

Mladá Boleslav. V roce 1993 nastoupil k HZS Mladá 
Boleslav. Byl zástupcem a později ředitelem HZS Ml. 
Boleslav. Z titulu své práce se významně podílel na 
řešení povodňových událostí a při odstraňování jejich 
následků. Získané zkušenosti v oblasti krizového 
řízení se snažil předávat dále (školící a lektorská čin-
nost). Snažil se o výraznou spolupráci se Sdružením 
dobrovolných hasičů v okrese Mladá Boleslav.

Aktivně pomáhal v devadesátých letech naší obci 
při získávání vybavení pro založenou výjezdovou 
jednotku a nově zorganizovaný oddíl mladých 
Soptíků při SDH Semčice, ve kterém našlo prostor 
pro svoje volnočasové aktivity mnoho tehdejších dětí 
ze Semčic. Bez jeho pochopení a pomoci by se velmi 
obtížně podařilo zajistit činnost těchto dvou oddílů 
do podoby, jak ji známe dnes.

Na základě těchto poznatků se zrodila myšlenka 
vzniku Memoriálu. V nedělní ráno 13. 5. 2012 se sjelo 

SDH SEMČICE
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do areálu školky celkem 11 družstev z Kosořic, Plaz, 
Chotětova, Chudíře a Semčic v kategoriích starší, 
mladší a přípravka. Také dorazili pozvaní hosté, a to 
paní Vonášková, pan Vonášek starší a za obec Semči-
ce pan Ing. Jiří Čejka. Okolo půl deváté všechny děti 

se svými vedoucími nastoupily k zahájení Memoriálu. 
Po úvodních slovech starosty SDH Semčice a hostů se 
na devátou hodinu rozběhlo soutěžní klání ve výše již 
uvedené disciplíně požárního sportu. Požární útok 
probíhal dle platných směrnic hry Plamen s nástři-
kem na kanystry. Po odběhnutí dvou pokusů u všech 
družstev se po vyhodnocení výsledných časů konal 
nástup a následné předávání pohárů a cen. V katego-
riích přípravka a mladší děti se umístila na prvních 
místech družstva z Plaz, v kategorii starších dětí zví-
tězilo družstvo z Chudíře. Pro kategorie starší a mlad-
ší byly navíc připraveny putovní poháry za první mís-
to. Celé klání, za příjemné atmosféry po celou dobu 
konání, skončilo po dvanácté hodině a všichni se roz-
jeli do svých domovů.

  Za SDH Semčice 
Petr Renner

5. května proběhla okrsková soutěž v Pěčicích. 
Naše mužstvo skončilo na 6. místě z devíti družstev, 
a ženy na druhém místě. První místo získali hasiči 
z Chudíře, a to jak za muže, tak i za ženy.

Dále jsme provedli ukázku na dětském dnu, který 
se konal 2. června v areálu koupaliště v Semčicích. 

Byl ukázán zásah jednotky na hořící objekt a ošetření 
popálené osoby.

Jinak bych vám chtěl popřát jménem svým 
a jednotky příjemné prožití prázdnin a dovolených.

  Za výjezdovou jednotku VJ 
Karel Klimo ml.

Z ČINNOSTI VÝJEZDOVÉ JEDNOTKY

V měsíci dubnu a květnu jsme každý týden 
trénovali požární útoky, a to jak požární útok, tak 
i požární útok CTIF. Věděli jsme, že nás čeká náročný 
květen, kdy jsme byli téměř každou sobotu na různých 
soutěžích v těchto disciplínách. A navíc se také blížil 
termín ukončení celoroční činnosti hry Plamen.

První soutěžní sobotou, 5. května, byla okrsková 
soutěž, která se konala v Pěčicích. Okrsková soutěž 
není jen soutěž pro mládež, ale také pro ženy a muže 
z daného okrsku. Naše obě kategorie dětí zaběhly 
druhý nejlepší čas. Semčické ženy se také umístily na 
druhém místě. A muži, kteří měli více konkurenčních 
družstev, skončili na 6. místě. Krásně strávená 
slunečná sobota na pěčickém fotbalovém hřišti.

Další týden nás čekaly dvě soutěže za jeden 
víkend. V sobotu 12. 5. jsme se poprvé zúčastnili 
Boleslavského poháru, který se zrovna tuto sobotu 
pořádala Dlouhá Lhota. Boleslavský pohár se skládá 
ze sedmi soutěží v požárním útoku, každou soutěž 
pořádá jiná obec a soutěžící sbírají body. Tato soutěž 
není jen pro mládež, ale také pro družstva žen a mužů. 
První naše soutěž v této soutěži se nám bohužel 
nepovedla, obě naše družstva útok nedokončila, ale 
my se nevzdáváme. Druhý den, v neděli, nás čekala 
soutěž v požárním útoku na domácí půdě, kde dětem 
připravili členové SDH Semčice a další pomocníci 
krásné soutěžní dopoledne s příjemnou atmosférou. 
Tento memoriál Ing. Petra Vonáška se líbil nejen 
našim dětem, ale je důležité, že i ostatní vedoucí 

a děti družstev z jiných vesnic tuto akci prohlásili za 
velmi vydařenou. Umístění prvních míst se dozvíte 
v příspěvku od našeho starosty SDH. Naše děti byly 
sice na posledních místech, ale nepředvedly žádnou 
ostudu, ba naopak, všechna družstva měla krásné 
časy, které se lišily pouze o vteřiny.

Třetí víkend v květnu nadešel a s ním i další 
Boleslavský pohár, tentokráte ve Vinci. Hasičská 
družstva byla nastoupena na louce u Jizery, kde se za 
krásného počasí utkalo několik SDH družstev opět 
ve všech kategoriích. Naše dětičky sice nastříkaly, ale 
bohužel čas na první místa nestačil. Postupně se do 
Boleslavského poháru začleňujeme.

V sobotu 26. května nás čekala asi naše 
nejdůležitější letošní soutěž, a to poslední dvě 
disciplíny hry Plamen. Zároveň také proběhlo 
vyhlášení celoroční činnosti hry Plamen. Zde se 
odevzdává i kronika, která rozhodčím ukáže, že jsme 
vykonali to, co je v pravidlech této hry. Soutěž, která 
byla letos skvěle připravená, se konala v Kosořicích 
za hřištěm. Požární útok CTIF, ve kterém děti 
soutěžily, byl připraven ve dvou dráhách pro mladší 
a starší kategorii. CTIF útok je jedna z nejtěžších 
disciplín hry Plamen, už jen z toho důvodu, že děti 
musí celý útok běžet bez jediného slova. Naše mladší 
děti v útoku CTIF skončily na 8. místě a starší na 6. 
místě. V požárním útoku se mladší umístily na 10. 
místě a starší na 9. V celoroční činnosti se družstvu 
starších nepodařilo skončit na 3. místě, s kterým 

Z ČINNOSTI MLADÝCH HASIČŮ
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do této poslední soutěže šli, ale myslím, že 5. místo 
za celoroční činnost je krásné a musím je pochválit 
a doufám, že třeba příští rok to vyjde na nějakou tu 
medailovou pozici. Družstvo mladších se nám již také 
lepší a v celoroční činnosti obsadilo 11. místo. Mladší 
kategorie má zatím nevýhodu, že většina ostatních 
družstev má starší členy, a tudíž i fyzicky silnější, ale 
nebojte, my se k tomu taktéž dopracujeme.

V neděli 27. května nám odjeli soutěžit tři naši 
dorostenci, kteří se přidali k okresnímu družstvu 
dorostenců a dorostenek. Za dorostence soutěžil ve 
Staré Boleslavi Jakub Hřebík a za dorostenky Klára 
Hřebíková a Míša Oružinská. Tímto jsem vás chtěla 
pouze informovat, že soutěžit nemusí pouze děti od 
přípravky po starší kategorii, ale také dorost se schází 
na tréninky a začíná soutěžit.

Následující měsíc máme naplánovaný další 
Boleslavský pohár, který se koná 16. června 
v Chotětově. Přes prázdniny se žádná soutěž 
nekoná, až po prázdninách nás čeká pokračování 
Boleslavského poháru ve Březně/Židněvsi, na 
Petkovech a v Kosořicích. Před prázdninami si 
uspořádáme své malé rozloučení s celoroční činností 
a o prázdninách sice nebudou schůzky každé úterý, 
ale pojedeme s dětmi na jednodenní výlet, a pokud 
nám bude přáno, vydáme se i na týden pod stan.

Děkujeme všem za podporu.
  Za vedoucí mládeže SDH Semčice 

Tereza Šturmová a Lenka Motlová 
sopticisemcice@seznam.cz 

A máme tu další sezónu
Od března, kdy naši sportovci začali připravovat 

kurty, jsme ve sportovním areálu udělali pořádný kus 
práce. Letos především nohejbalisté: překopali celou 
hrací plochu, navezli, rozházeli, zapracovali a uváleli 
novou antuku, aby mohli začít co nejdříve trénovat 
venku.

V současné době je jarní část soutěží v plném 
proudu. Družstvo „A“ až v Plazích poznalo hořkost 
porážky, jinak sbírá jen samá vítězství. „B“ se trápí. 
Už by konečně potřebovali prolomit smůlu, nervozitu, 
nezkušenost a prodat to, co mají skutečně natrénováno. 
Ale věříme, že se to podaří.

Naši žáčkové od jara společně trénují v Plazích. 
Mají už za sebou i nějaká sportovní utkání a co víc – 
první vyhrané sety i zápasy. Budeme jim držet palce.

Asi nebudu moc přehánět, pokud napíšu, že letošní 
jaro bylo pro nás organizačně a hlavně pracovně 
hodně náročné. Kdo přišel na pochod, nějaké domácí 
utkání či právě uspořádaný Dětský den – nemohl si 
nevšimnout viditelných změn.

Za obě stavební úpravy samozřejmě vděčíme 
fi nanční podpoře obecního úřadu.

Už od silnice jsou viditelné krásně červené schody 
v levém zadním rohu koupaliště. Usnadní vstup do 
vody určitě nejen malým dětem. Při jejich stavbě jsme 
sice na nějakou dobu museli pozastavit přítok, aby 
se podařilo celou stavbu přivést do zdárného konce, 
ale už je vše tak, jak má být a teď už jen čekáme na 
sluníčko. Doufejme, že se nám nebude schovávat za 
mraky, jako loni v červenci.

A co terasa? Snad se vám všem líbí. Tak jak to 
bývá, hlavně počátek stavby doprovázely organizační 
problémy ze strany dodavatelů a samozřejmě tím 
pádem jsme na celou realizaci měli mnohem méně 
času. Přesto chceme poděkovat za kvalitní řemeslnou 
práci panu J. Holbovi, O. Rýdlovi a L. Čerychovi. 
Zbytek práce byl na nás. Mysleli jsme si, že to děláme 
hlavně pro lidi a že nás tím pádem bude pracovat 
mnohem více. I tak v tom minipočtu jsme do první 

velké akce stihli vše natřít, vymalovat, uklidit, 
nastěhovat a dodělat novou část osvětlení. Odměnou 
pro nás i pro obec je chvála našich hostů.

Vrátím se malinko zpět, a to k Čarodejnicím. Letos 
je téměř celé organizovala naše omladina. Klobouk 
dolů – bylo to s nápadem, vtipem, vkusem i smyslem 
pro humor. Jim hlavně patří dík za to, že se tam 
dětem líbilo a nechtělo se jim domů. Na nás ostatních 
bylo, abychom to celé materiálně zabezpečili. Aby 
bylo uklizeno, posekáno, nakoupeno, a to vše 
v provizorních podmínkách klubovny.

Na 1. máje jsme s ohledem na horké a větrné počasí 
museli poupravit trasu pochodu. Přivezené občerstvení 
nám všem určitě „bodlo“ a dodalo energii na zpáteční 
cestu. Po návratu jsme poseděli na koupališti.

V současné době máme za sebou mimo dvou 
cukrovarnických turnajů i další podnikové akce 
– ŠKODA Auto či Boleslavských mlýnů. V sobotu 
2. června se konal Dětský den a od rána jsme 
tu spolupořádali amatérský volejbalový turnaj. 
V konkurenci 8 týmů se naši rozhodně neztratili 
a o postup do fi nálové skupiny je připravil jen poměr 
míčů ze vzájemného utkání. Všichni účastníci 
odjížděli spokojení a s pozvánkou na obdobnou akci 
v září.

V průběhu dětského dne jsme předali dětem, 
které odpracovaly brigádnické hodiny ve sportovním 
areálu, permanentky na koupání zdarma. Někteří na 
ně malým počtem hodin nedosáhli, ale to se při troše 
jejich snahy dá určitě ještě napravit.

Permanentky pro veřejnost jsou samozřejmě také 
připravené k prodeji.

Doufám, že jsem na něco nebo na někoho 
nezapomněla. Ještě jednou chci poděkovat všem, kdo 
ve svém volném čase přišel připravovat kurty, posekat 
či vyhrabat trávu, natírat či malovat, nebo prostě 
uklízet po zimě. Bez vás všech by to prostě nešlo.

A co v nejbližší době?
Do konce června ještě probíhají zápasy obou dvou 

nohejbalových družstev. „B“ hraje v úterý, družstvo 

Z ČINNOSTI TJ SOKOL
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„A“ ve čtvrtek. Podrobný rozpis zápasů byl uveden 
v minulém čísle zpravodaje a je na našich webových 
stránkách.
7. 7. 2012 –  Memoriál Bohumila Sládka – 

volejbalový turnaj s účastí 
i extraligových hráčů

21. 7. 2012 –  Taneční zábava
17. 8. 2012 –  Půlnoční nohejbalový turnaj
25. 8. 2012 –  Fotbalový turnaj
31. 8. 2012 –  Taneční zábava
1. 9. 2012 –  Amatérský volejbalový turnaj

V jednání s KISS Deltou je pořádání dalších 
kulturních akcí.

V plánu jsou i další sportovně kulturní akce, které 
nejsou do této doby ještě pevně domluvené. O nich 
i dalších případných změnách vás budeme informovat 
prostřednictvím webových stránek Sokola i obce, 
případně dalšími zavedenými způsoby – plakáty, či 
hlášením.

Na závěr nezbývá, než nám všem – ale hlavně dětem 
– popřát krásné, slunečné léto a dobrou náladu.

 Za TJ SOKOL Vlaďka Hynková

KULTURNÍ A SOCIÁLNÍ KOMISE
Za větrného, ale přesto teplého počasí prožily děti 

v sobotu 2. června v areálu koupaliště dětský den pod 
názvem „Z mechu a kapradí“. Nejprve děti zhlédly 
pohádku „Z mechu a kapradí“, kterou jim zahrály 
členky nezávislé divadelní společnosti Bouda z Holých 
Vrchů. Děti si tak mohly zahrát společně s Křemílkem 
a s Vochomůrkou.

Po pohádce následovala ukázka zásahu SDH při 
požáru a následně i záchrana popáleného člověka.

Po skončení zásahu hasičů již nedočkavé děti 
přivítali na stanovištích víly, skřítkové, ale i vodník 
a pomáhali jim při plnění různých úkolů.

Nejvíce děti zaujalo (tak jako loni) plnění úkolů 
z mysliveckých dovedností, kde si mohly vyzkoušet 

i skládání puzzlí ve tvaru různých listů. Nechyběla také 
střelba ze vzduchovky na terč a jízda na šlapadlech. 
Za splnění všech úkolů čekala na děti sladká odměna 
i tradiční opékání vuřtů.

V průběhu celého odpoledne měli rodiče s dětmi 
možnost si prohlédnout i hasičskou techniku.

Dětský den se vydařil jak ze strany počasí, tak 
i z viditelné radosti dětí.

Chtěla bych tímto poděkovat Mysliveckému 
sdružení 7. květen Žerčice – Ujkovice, Sboru 
dobrovolných hasičů obce Semčice a také TJ 
Sokolu Semčice za spolupráci při přípravě 
tohoto dne.

 Alena Ramharterová

KNIHOVNA
1. 6. 1942 uplynulo 70 let od násilné smrti jednoho 

z nejvýznamnějších českých spisovatelů; Vladislava 
Vančury.

Vladislav Vančura se narodil roku 1891. Pracoval 
jako lékař. Od roku 1919 publikoval v různých 
časopisech a od roku 1924 působil jako divadelní 
kritik. Byl předsedou České fi lmové společnosti. 
V roce 1946 byl in memoriam jmenován národním 
umělcem.

Mezi jeho nejznámější díla patří Pekař Jan Marhoul, 
Pole orná a válečná, Útěk do Budína a Obrazy z dějin 
národa českého. Několik jeho děl bylo i zfi lmováno, 

např. Markéta Lazarová, Rozmarné léto a Konec 
starých časů.

Kouzlo Vančurovy prózy je umocněno básnicky 
kultivovaných stylem, za kterým se skrývá autorovo 
stanovisko k postavám, především ke kladným 
hodnotám lidské bytosti. Baladický příběh Markéty 
Lazarové je příběhem velkého milostného citu 
zasazeného do dávné minulosti, kde si láska, krutost, 
nenávist a vášně uchovávají živelnou sílu.

Vančurovy knihy jsou jedinečné i tím, že jsou 
zajímavé a čtivé v jakékoli době.

 Příjemné čtení přeje knihovnice J. Brůchová.

UPOZORNĚNÍ ZŠ A MŠ SEMČICE

Vážení rodiče,
jelikož se neustále opakují případy, kdy posíláte do školy děti zavšivené, jsem nucena obeslat vás letákem, 

který jsem si vypůjčila na Krajské hygienické stanici Středočeského kraje.
Dočtete se v něm vše, co je nutné udělat pro odvšivení vašich dětí a zabránění šíření této epidemie. Někteří 

z vás nám mají za zlé, že se situace ve škole nelepší. Vězte, že není v našich možnostech a silách donutit rodiče, 
aby provedli v případě zavšivení dítěte všechny nutné kroky tak, jak je popsáno níže.

Žádám vás tedy tímto o důslednost a dodržení pokynů.
Děkuji za spolupráci
  Mgr. Jana Kočová, ředitelka Masarykovy ZŠ a MŠ Semčice
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Co je veš dětská?

Veš dětská je bezkřídlý hmyz, který žije pouze ve vlasech 
lidí, nejčastěji dětí ve věku 6–15 let. Bodá a saje krev. Délka 
jejich těla se pohybuje mezi 2–3,5mm. Vši mají 3 páry nohou, 
jsou opatřené solnými drápy, jimiž se pevně přidržují vlasů.

Samička klade vajíčka, zvaná hnidy, která přilepuje 
pevným tmelem na vlasy, těsně u pokožky. Vajíčka vší jsou 
ve srovnání s velikostí jejich těla poměrně veliká, asi 0,8 mm 
dlouhá. Z hnid se již za 7 dní vylíhnou larvy vší, které 
začínají ihned bodat a sát krev.

Mezitím vlas trochu povyroste, ale prázdné vaječné obaly 
zůstávají pevně přilepeny a s vlasem postupně odrůstají. 
Jestliže je délka vlasu mezi přilepenou hnidou a pokožkou 
větší než 1 cm, jsou hnidy s největší pravděpodobností mrtvé 
nebo již vylíhlé.

Čerstvě vylíhlé larvy vší jsou světle zbarvené a jen asi 
1 mm dlouhé, a proto se snadno přehlédnou. Než dospějí, 
třikrát se svlékají. Celý jejich vývoj proběhne za 17–25 dní, 
samičky se dožívají 3–5 týdnů a během života naklade každá 
z nich 50–150 vajíček. Larvy i dospělé vši sají krev nejméně 
3krát denně. Přítomnost vší ve vlasech se odborně nazývá 
pedikulóza.

Jak se veš dětská přenáší a projevuje?

K přenosu vší dochází při těsném kontaktu s napadenou 
osobou, nejčastěji mezi příslušníky rodiny, mezi sourozenci, 
spolužáky ve škole nebo při letních a zimních rekreačních 
pobytech dětí.

Přítomnost vší se projevuje nadměrným svěděním hlavy. 
Někdy bývá nápadnějším příznakem lechtání, působené 
prolézáním vší mezi vlasy, nejčastěji po večerním ulehnutí 
do postele. Napadené děti bývají neklidné, trvale nevyspalé, 
ve škole nepozorné.

Veš dětská v našich podmínkách nepřenáší žádné 
původce infekčních onemocnění a zpravidla nepůsobí jiné 
objektivní potíže. V některých případech může následkem 
škrábání svědící kůže dojít k sekundární bakteriální infekci 
kůže, popř. vzniku ekzému. Zavšivenost je především 
problém společenský, napadené dítě se cítí nečisté, ponížené 
a vyloučené nejen ze společnosti svých vrstevníků, ale 
i dospělých (učitelů, příbuzných apod).

Jak se lze vši dětské zbavit?

Spolehlivým důkazem zavšivenosti je nález živých vší 
při vyčesávání (nejlépe hustým hřebenem „všiváčkem“) 
nebo při prohlídkách vlasů.

Hnidy se vyskytují nejčastěji na vlasech za ušima. Hnidy 
z vlasů nelze odstranit žádným přípravkem, lze je jen 

mechanicky vyčesat, napadené vlasy jednotlivě vystříhat 
nebo nechat odrůst.

Jediným možným preventivním opatřením proti vši 
dětské jsou časté prohlídky vlasů a v případě nálezu vší 
neodkladné odvšivení.

Veš dětská vzdoruje všem běžným hygienickým úkonům, 
jako je běžné česání a mytí vlasů. K jejich odstranění je 
nutné používat přípravky k tomu určené. Používáním jiných 
prostředků (nejznámější je např. petrolej) může ohrozit 
zdraví.

Odvšivovací přípravky jsou podle zákona léčivem, 
a proto jsou prodávány v lékárnách i bez lékařského 
předpisu. Jde například o šampón Parasidose, přípravky 
– Pedicul Hermal, Diff usil H forte, Paranit spray, Deparol, 
Pedicap OL, Barny‘s eff ective, Jacutin gel, Defence spray, 
Eliminátor vší (jen na již propuklé vši), Hedrin a Hedrin 
spray. Všechny přípravky je nutné používat přesně podle 
připojených návodů výrobce.

Jak postupovat ve školách a školských zařízeních?

V případě výskytu pedikulózy ve škole je naprosto 
nezbytná spolupráce s rodiči (zákonnými zástupci) všech 
dětí. Učitelé sami nemohou dětem hlavy plošně kontrolovat, 
aby nerozšířili pedikulózu na další děti, ale mají informovat 
co nejdříve po zjištění nákazy jak rodiče daného dítěte, 
tak rodiče ostatních žáků. Zbavit děti vší je povinností 
rodičů, nikoliv školy a jejích pedagogických pracovníků. Při 
hromadném výskytu vší by měl být neprodleně informován 
místně příslušný orgán ochrany veřejného zdraví – krajská 
hygienická stanice.

Postup při výskytu vší v předškolním a školském zařízení 
by měl být upraven v provozním řádu těchto zařízení. Velmi 
důležitá je v tomto případě spolupráce s rodiči, popř. jinými 
zákonnými zástupci dětí a žáků. Pokud zákonný zástupce 
dítěte či žáka nespolupracuje se školou, může jej ředitel 
školy vyzvat, aby se osobně zúčastnil projednání závažných 
otázek týkajících se pobytu dítěte a žáka v předškolním 
a školském zařízení. Této výzvě je zákonný zástupce, dle 
školského zákona, povinen vyhovět.

V případě dětí a žáků, které rodiče posílají opakovaně 
do kolektivu neodvšivené, i přes upozornění předškolního 
a školského zařízení, lze doporučit, aby o této skutečnosti 
byl informován příslušný orgán sociální péče. Ten totiž 
může v takovém případě vyvinout na rodiče tlak, například 
pozastavením výplaty fakultativních dávek, zvýšené 
kontroly plnění povinností v péči o dítě apod.

  MUDr. Lilian Rumlová, vedoucí odboru hygieny 
dětí a mladistvých Krajské hygienické stanice 
Středočeského kraje

VEŠ DĚTSKÁ – PEDICULUS CAPITIS


